
Bewonersavond Noorderplantsoenbuurt 17 april 2023 
 
Aanwezig: 30 personen 
Bestuur: Els, Gerard, Jesse, Sietze (Leon afwezig met kennisgeving) 
 

1. Stand van zaken stratenplan 
Het buurtbestuur heeft een Stratenplan voor de buurt opgesteld. Aan de basis van dat plan staan de 
knelpunten die tijdens een bewonersavond in het voorjaar van 2022 werden opgetekend. Het 
stratenplan vermeldt zeven straten waar bewoners problemen ervaren met mogelijke oplossingen. In 
de Noorderplantsoenbuurt is op diverse plekken zichtbaar dat onderhoud aan de straten achterstallig 
is, naast een onveilige inrichting. Het bestuur heeft met de wethouder over het ingediende plan 
gesproken. De gemeente heeft begrip voor de wensen maar heeft te kennen gegeven dat er geen 
(financiële) ruimte is om alle straten aan te pakken en heeft te kennen gegeven dat wensen en 
behoeften alleen door middel van een gefaseerde aanpak kunnen worden voorzien.  
Onder voorzitterschap van het buurtbestuur is men in de Stadhouderslaan en de Tuinbouwstraat 
(tussen Moesstraat en Tuinbouwdwarsstraat) bijeengekomen om concrete toekomstbeelden te 
bespreken. Deze punten gaan nu eerst besproken worden met de gemeente.  
Tijdens dit punt kwamen ook de zwerffietsen nogmaals aan de orde. De gemeente wilde daar eerst in 
samenwerking met bewoners mee aan de slag. Aan het weghalen van fietsen op straat zit ook een 
juridisch knelpunt. Daarom is dit nog onderwerp van gesprek. We wachten op een nieuw plan van de 
gemeente om iets te doen aan de verlaten en verloederde fietsen in de wijk.  
 
2. Groenste buurt – Erica Mosch 
In de Moesstraat is een straat met geringe uitstraling terwijl het ooit een prachtige straat was. Die 
potentie is er nog steeds maar komt niet tot uiting door gebrek aan groen, veel steen en veel auto’s. De 
gemeente heeft voor een groenproject 1500 euro uitgetrokken. Voor het aanbrengen van geveltuintjes 
zijn twee plekken in de straat aangewezen maar helaas verloopt de voortgang moeizaam. Humanitas 
en Lefier hebben hier panden maar laatstgenoemde partij heeft nog bezwaren voordat het plan 
uitgevoerd kan worden. De verwachting is dat die in de loop van het jaar wel komt.  
De vergroening is een reactie op grotere ontwikkelingen, zoals klimaatverandering en biodiversiteit. 
Vergroening vermindert hittestress tijdens warme perioden, is beter voor de gezondheid en groen 
verbindt, is de gedachte. Erica deelde zaadjes van de Oostindische Kers uit. Vergroening kan ook 
eenvoudig worden opgepakt door mensen zelf. In de buurt zijn talloze groene voorbeelden te zien. Alle 
kleine beetjes helpen is de gedachte. En het verbetert het straatbeeld.  
 
3 – Groenste Buurt – Harry van Ommen 
Verduurzamen is een moeizaam proces, zoals veranderingen vaak moeizame processen zijn. We staan 
gemeenschappelijk voor de taak het aardgasverbruik terug te brengen. De gemeente Groningen wil al 
in 2035 ‘Parijs proof’ zijn in plaats van pas in het jaar 2050. En aangezien er tot 2050 zeker geen 
warmtenet in de wijk komt, is die opgave voor de Noorderplantsoenbuurt een grote uitdaging. Er zijn 
vrijwilligers die bewoners van adviezen kunnen voorzien, die ondersteunen, stimuleren en coachen 
zodat we de doelen halen en energiekosten voor huishoudens betaalbaar blijven.  
Er zijn in onze wijk tot nu toe 88 energiescans geweest en 23 huishoudens zijn duurzaam/groen 
gemaakt. In totaal zijn er 2270 zonnepanelen, er is een projectleider en dit alles heeft geresulteerd in 
een vermindering van het energieverbruik van 10 procent ten opzichte van het jaar 2014. Dat is toch 
een mooi resultaat! 
In 2023 gaat de Groenste Buurt verder met het omlaag brengen van het energieverbruik, met het 
stimuleren van energie opwekken en het meedenken over nieuwe ontwikkelingen. Een struikelblok 
blijkt in onze wijk het grote aantal verenigingen van eigenaar (Vve). Vaak blijken dit soort verenigingen 
een barrière voor verdere verduurzaming. De buurt telt ongeveer 880 Vve’s. 
 



4- Noorderplantsoenbuurt Adviescommissie – Ans Meiners 
Er is een enthousiaste groep aan de slag gegaan met de problemen rond het Noorderplantsoen. Ook 
hier kan men spreken van een uitdaging, gezien de verschillende belangen van omwonenden en 
gebruikers. Op dit moment mist een stadsecoloog in de commissie. Communiceren met de gemeente 
blijft lastig door de politieke dimensie. Het college ziet de problemen, maar binnen de Gemeenteraad 
leven zeer uiteenlopende beelden en ideeën over het plantsoen. Een eenduidig beeld met wat de 
functie van het plantsoen is mist.  
 
Er is een beheerplan in de maak waarin een visie zou moeten komen. Een schouw met alle betrokkenen 
zou helpen om knelpunten te signaleren. Er zou een inclusieve speelplaats moeten komen, vindt de 
commissie. In de toekomst zal het maaibeleid in het plantsoen veranderen, waardoor sommige delen 
gras blijven staan. Er ligt nu ook de aanvraag voor een mini-kerstmarkt van 10 dagen. Over de QR-codes 
is de commissie kritisch. Wat een mooi initiatief leek, is nooit met hen besproken.  
Er is veel te doen rond honden in het plantsoen. De geluiden hierover zijn erg divers en dat maakt het 
lastig. De commissie wil boven de ontwikkelingen staan en alle betrokkenen horen voor verdere 
planvorming. ER is ook een idee om een vaste plek in het plantsoen aan te wijzen waar statiegeldblikjes 
en -flessen kunnen worden achtergelaten.  
 
Er is hoop op verbetering van de situatie in het plantsoen, maar de buurt moet zich ook realiseren dat 
omwonenden het plantsoen moeten delen.  
 
7 – Buurtthema’s en mededelingen 
- Het Prinsentheater komt beschikbaar voor bewoners in de buurt. Er is inmiddels belangstelling 

getoond door verschillende buurtgenoten. Het theater leent zich voor bewoning. Particuliere 
initiatieven komen echter vaak moeizaam van de grond vanwege de financiële barrières. 

- Er heeft een gesprek plaatsgevonden tussen omwonenden van het Noorderplantsoen en de 
burgemeester en de verantwoordelijke wethouder. Er is gevraagd om meer toezicht. Binnenkort 
verschijnt het evaluatierapport Stadsstrand en Noorderplantsoen. Dit rapport gaat naar de 
gemeenteraad en betrokkenheid van omwonenden is gewenst.  

- Het bestuur gaat om de tafel met de besturen van de Hortusbuurt en de Oranjewijk. Wat kunnen 
we van elkaar leren? 

- De laatste buurtkrant had een aantal afdrukproblemen. De redactie werkt hieraan.  
- Het bestuur heeft de vraag gesteld hoe vaak een bewonersavond gewenst is. Uit een rondgang 

blijkt dat er veel steun is om dit twee maal per jaar te doen, zoals dat al jarenlang het geval is. Men 
vindt het belangrijk om elkaar regelmatig te ontmoeten om de ontwikkelingen in de wijk te 
bespreken. Ook vindt men lezingen over specifieke onderwerpen interessant. Toch mist het 
bestuur ook de betrokkenheid van heel veel andere bewoners. 

- Buurtbewoners maken zich zorgen om de leenfietsen. Ze worden nu regelmatig te pas en te onpas 
op straat gezet. Er zouden 600 plekken in de stad komen waar de fietsen mogen worden geplaatst. 
Is er een overzicht waar die fietsen in onze buurt neer gaan worden gezet? Het bestuur gaat dit 
uitzoeken. 

 
8. Financiën 
De penningmeester geeft een overzicht van de financiën. Er is een tekort omdat er minder subsidie 
door de gemeente is overgemaakt en de advertentie-inkomsten zijn gedaald. De vooruitzichten zijn 
evenwel positief. Het financiële overzicht staat ook op de website van de Noorderplantsoenbuurt.  
Vraag van een bewoner: is het jaarverslag 2022 goedgekeurd? Antwoord: er is geen financieel 
jaarverslag over dat jaar gemaakt. Er is overigens wel een overzicht toegestuurd aan de gemeente om 
de inkomsten en uitgaven te verantwoorden.  
 

De voorzitter sluit de vergadering.  


